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HERCEGHALOMI PIAC ÉS KÉZMŰVES VÁSÁRHERCEGHALOMI PIAC ÉS KÉZMŰVES VÁSÁR

LEGKÖZELEBB:
2023. ÁPRILIS 8-án,
9:00–13:00 óráig

HELYSZÍN:
KULTURÁLIS
ÉS EGYHÁZI
KÖZPONT

FELHÍVJUK A LAKOSSÁG FIGYELMÉT,FELHÍVJUK A LAKOSSÁG FIGYELMÉT,
hogy HERCEGHALOM községbenhogy HERCEGHALOM községben

2023. május 3-tól – 2023. május 8-ig2023. május 3-tól – 2023. május 8-ig

TÜDŐSZŰRÉST TARTUNK!TÜDŐSZŰRÉST TARTUNK!
A tüdőszűrés helye: Herceghalom, Gesztenyés út 36. KEK épülete.A tüdőszűrés helye: Herceghalom, Gesztenyés út 36. KEK épülete.

A vizsgálat ideje naponta:

A TÜDŐSZŰRÉS A FELNŐTT LAKOSSÁG SZÁMÁRA AJÁNLOTT VIZSGÁLAT!
A szűrővizsgálat 40 év feletti lakosoknak évente egy alkalommal továbbra is ingyenes. 40 éves kor alatt, illetve munkahelyi 
alkalmassági vizsgálathoz a vizsgálat díja 1700 Ft, mely az OEP által országosan elrendelt összeg. Ebben az esetben postáz-
zuk az eredményt egy felbélyegzett válaszboríték ellenében. A befizetés a szűrőállomáson kapható csekken történik. A 14-18 
év közötti gyermekek szűrése ingyenes, de beutaló, és szülői beleegyező nyilatkozat szükséges. A törvény által kötelezet-
teknek a vizsgálat természetesen ingyenes.

Panasz nélkül is lehet beteg.
A vizsgálat alkalmas a TBC, illetve sok más tüdőbetegség időben történő felismerésére!
Kérjük, a vizsgálatra hozza magával személyi igazolványát, lakcímkártyáját, TB kártyáját, illetve, ha van az előző évi 
tüdőszűrő igazolást!

MASZK VISELÉSE KÖTELEZŐ!

Hétfőn 12:00-18:00 óráig
Szerdán 8:00-14:00 óráig

Csütörtökön 12:00-18:00 óráig
Pénteken 8:00-14:00 óráig
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Dolgos de egyben sok örömteli időszak, esemény van mö-
göttünk és előttünk is. A tavasz szimbolikusan a megúju-
lás, az újjászületés ideje, azonban a valóságban is ilyenkor 
kezdődnek az egész évet meghatározó munkák. És ez nem 
csak a mezőgazdaságra igaz, hanem a települési önkor-
mányzatok életében is így van.
Ki mint vet, úgy arat – tartja a mondás, és ez ránk nézve is 
igaz, hiszen az elmúlt hetekben alkottuk meg legjobb tu-
dásunk szerint Herceghalom költségvetését, amely egész 
évi működésünket befolyásolja, meghatározza.
Örömmel számolhatok be arról, hogy településünk még 
soha nem állt ilyen kedvezően pénzügyileg, köszönhető-
en az elmúlt évi takarékos gazdálkodásunknak és a várt-
nál magasabb adóbevételeknek. Mindez azt eredményezi, 
hogy megvalósulhatnak olyan beruházások, amelyekre 
régóta vágytunk – ezekről néhány oldallal hátrébb rész-
letesen olvashatnak.
A dolgos hétköznapok után jólesett sokukkal találkozni Ta-
vasznyitó rendezvényünkön, amelyet másodszor rendez-
tünk meg. A sok színes és érdekes program közül engedjék 
meg, hogy kiemeljem, amely számomra a legfontosabb.
Édesanyaként tudom, hogy egy kis jövevény érkezése fe-
lejthetetlen és különleges pillanatokat varázsol a család 
életébe. Hiszen a gyermek születésével válik egy nő és egy 
férfi kapcsolata mélyebbé és jövőbe mutatóvá: családdá. 
És ezek milyen érzelmekkel járnak? Anyaként én már tu-
dom, hogy utólag az életünk legboldogabb pillanatai ezek, 
de akkor a szülőszobán és amikor hazahozzuk a kisba-
bánkat, még nem érünk rá boldognak lenni. 
Örömmel láttam, hogy a Születések parkjában 36 névvel 
ellátott táblát helyeztünk ki a jövő nemzedékének elülte-

tett fa tövébe, ami azt jelenti, hogy legalább ennyi gyer-
mekkel gyarapodott településünk lakóinak száma az el-
múlt egy esztendő során. Meglátva az Önök gyermekeit, 
eszembe jutnak azok az idők, amikor az én gyermekeim 
voltak ilyen kis, pici, drága angyalkák. Sok-sok gyönyö-
rű, felejthetetlen emlék. Az élet legszebb és legnemesebb 
dolga a gyermek születése, a gyermek nevelése. És az idő 
szalad, hamar elrepül. Nagyobb gyermekek édesanyja-
ként egyetlen javaslatom, tanácsom van:
használják ki ezen időszak minden pillanatát, minden 
percét!
Köszönöm, hogy együtt emlékeztünk meg március idusán 
nemzeti ünnepünkről, az 1848-as szabadságharc és forra-
dalom évfordulójáról. Különös töltetet ad ennek az ünnep-
nek, hogy éppen egy évvel ezelőtt tett ismét Herceghalom 
lakossága bizonyosságot arról, hogy mennyire összetartó, 
szerető közösség vagyunk. Pontosan egy éve fogadtuk be 
egy időre a Kárpátaljáról, Ukrajnából menekülőket, akik a 
háború helyett a bizonytalanságot, de a szabadság remé-
nyét választották. Csak reménykedni tudok abban, hogy 
megtalálták számításukat a világban, és ha szülőföldjük-
től távol is, de a hazatérés reményében, szabadon élnek.
Az újjászületéssel kezdtem márciusi beköszöntőmet, és 
azzal is zárnám. Két hét múlva a keresztény kultúrkör 
legnagyobb ünnepe, a húsvét, a feltámadás köszönt ránk. 
Kívánom, hogy családjuk, barátaik körében éljék meg az 
ünnep örömét, bizakodva egy szép, eredményes jövőben. 

Áldott húsvéti ünnepeket kívánok!

Csizmadia Zsuzsanna polgármester

Tisztelt Herceghalomiak!
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Kiadja: Herceghalom Község Önkormányzata
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ISSN: 2063-0778 | Nyomdai munkák: Cordoba Nyomda Kft.
Hirdetésfelvétel, kéziratleadás: Herceghalomi Polgármesteri Hivatal (Gesztenyés út 13.)
A hirdetések tartalmáért a Kiadó nem vállal felelősséget.
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Herceghalom Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének februári 
és márciusi ülésein hozott döntései
2023. február 14. 

• A testület rendkívüli ülésen döntött arról, hogy a Herceg-
halom 074/4 hrsz-ú helyi jelentőségű védett területre vo-
natkozóan élni kíván elővásárlási jogával, így összesség-
ében a 074/3 és a 074/4 hrsz-ú ingatlanok (dologösszes-
ség) megvásárlására 16.000.000,- Ft vételárat biztosít. 

2022. október 04. 

• Rendelet született az önkormányzat 2022. évi költség-
vetéséről szóló 4/2022.(III.10.) önkormányzati rendele-
tének módosításáról, amely a márciusi testületi ülésen 
további korrekcióra került.

• A testület elfogadta az önkormányzat 2022. évi költség-
vetésének II. féléves beszámolóját, amely a márciusi tes-
tületi ülésen további módosításra került.

• A képviselő-testület az önkormányzat 2023. évi költség-
vetésének beterjesztését befogadta és továbbtárgyalásra 
javasolta.

•  A képviselő-testület az épített környezet alakításáról 
és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény 9/B.§ (2) 
bekezdés a) pontja alapján módosította Herceghalom 
Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 173/2018. 
(XII.11.) számú határozattal megállapított Települész-
szerkezeti tervét, továbbá a Helyi Építési Szabályzatát. 

• A tapasztalatok, észrevételek alapján módosításra ke-
rült a közúti forgalmi rend változtatásáról szóló 5/2022. 
(III.10.) önkormányzati rendeletben a Gesztenyés útra és 
a Polgármesteri Hivatal mögötti parkolóra vonatkozó 
forgalmi szabályozás.

• Az önkormányzat tulajdonában álló lakások bérleté-
ről szóló 27/2012.(XII.30.) számú rendelet módosításával 
a testület szabályozta az önkormányzati lakást jogcím 
nélkül használókra vonatkozó rendelkezéseket.

• A testület úgy döntött, hogy a Herceghalom 1. sz. fő-
út melletti zajárnyékoló fal megépítését a Hercegha-
lom 321/432. hrsz-ú ingatlanon valósítja meg a Magyar 
Közút Zrt. Pest Megyei Igazgatóságának állásfoglalá-

sa alapján. A zajvédő fal hossza tekintetében szakmai 
szempontokat vesz figyelembe, különös tekintettel a 
földsánc által érintett területre. Felkérte az Economy 
Home Kft-t, hogy az általa megrendelt talajmechani-
kai vizsgálatok alapján határozza meg a laza szerkeze-
tű, nem állékony földsánc hosszát, és a talajmechani-
kai adatok figyelembevételével módosítsa a tervezési 
szakasz hosszát és annak tervezési költségigényét úgy, 
hogy a laza szerkezetű földsánc kivételével az a teljes 
szakaszra vonatkozzon.

• A képviselők elfogadták az Iharos Kft-nek a herceghalo-
mi temető 2022. évi üzemeltetéséről szóló beszámolóit. 

• Elfogadásra került az önkormányzati épületek alterna-
tív energiaellátási lehetőségek vizsgálatáról és az ener-
giahasználat optimalizálásáról készült döntéselőkészí-
tő tanulmány. Az önkormányzati épületek energiahasz-
nálatának optimalizálására a következő megvalósítási 
sorrendet határozták meg: 

 – kazánok működtetésének optimalizálása, vezérlése;
 – kazán hőszivattyúval való kombinációja.

• A képviselők tudomásul vették a háziorvos, a házi gyer-
mekorvosok, valamint a védőnők 2022. évi szakmai 
munkájáról szóló tájékoztatókat. 

• A testület döntése értelmében a 2023. évi költségvetésbe 
beépítésre kerülnek a Herceghalmon még le nem aszfal-
tozott utak aszfaltozásának költségei, különös tekintet-
tel az Őzike közre, kiegészítve a Bem József utca felújítá-
sával. A testület felkérte a polgármestert, hogy a mun-
kálatokra kérjen be utcánkénti bontásban árajánlatokat.  

• A testülete felkérte a jegyzőt, hogy pályázat útján törté-
nő értékesítés céljából rendeljen meg értékbecslést ön-
kormányzat tulajdonában levő ingatlanokra. 

• A képviselő-testület visszavonta a 202/2022. (XII.06.) 
számú határozatát. A szociális alapellátás feladatait to-
vábbra is az Esély Szociális Társulással kötött feladat-
ellátási megállapodás útján kívánja biztosítani. Az ellá-
tás költségeit biztosító 11.000.000.-Ft keretösszeget 2023. 
évi költségvetésében biztosítja.

• A testület jóváhagyta a Budakörnyéki Önkormányzati 
Társulás Társulási Megállapodásának 14. számú módo-
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sítását, és felhatalmazta a polgármestert, hogy az egy-
séges szerkezetű Társulási Megállapodást aláírja.

• A képviselők felülvizsgálták a Herceghalomi Polgármes-
teri Hivatal és a gazdasági szervezettel nem rendelke-
ző költségvetési szervek, azaz a Herceghalmi Csicser-
gő Óvoda és a Herceghalom Községi Könyvtára közöt-
ti munkamegosztás és felelősségvállalás rendjéről szó-
ló munkamegosztási megállapodásokat, és úgy döntött, 
hogy azok módosítására nincs szükség.

• A testület úgy határozott, hogy a közszolgálati tisztvise-
lőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 232. § (3) bekezdés-
ében kapott felhatalmazás alapján a Herceghalomi Pol-
gármesteri Hivatalban 2023. augusztus 14-től 2023. au-
gusztus 21-ig (6 munkanap), továbbá 2023. december 19-
től 2024. január 03-ig (9 munkanap) igazgatási szünetet 
tart. Az igazgatási szünet a Herceghalomi Polgármesteri 
Hivatal valamennyi köztisztviselőjére és munkavállaló-
jára kiterjed. Az igazgatási szünet időtartama alatt a hi-
vatal ügyeletet tart. Az igazgatási szünetről Hercegha-
lom lakossága tájékoztatást kap majd a helyben szoká-
sos módon. 

• A képviselők elfogadták a Herceghalmi Pedagógusok 
Egyesületének a 2022. évre nyújtott vissza nem téríten-
dő támogatás felhasználásának elszámolását. 

• A testület a Herceghalom, Boróka utca 22-26. szám alat-
ti A/1 jelű, illetve a Sándor udvar 11. szám alatti bérlakást 

közérdekű célra bérbeadandó bérlakássá minősítette és 
közérdekű célból bérbe adta. 

• A képviselők hozzájárultak ahhoz, hogy amennyiben egy 
önkormányzati tulajdonú bérlakást jogcím nélkül hasz-
nálók azt legkésőbb 2023. május 01. napjával elhagyják, 
méltányossági okokból csak a bérleti díj összegével azo-
nos használati díj megfizetésére kötelezettek.

• A testület elfogadta Herceghalom Község Önkormány-
zatának ösztöndíj pályázatában résztvevő diákok első 
félévi beszámolóját, és a tanév második felére minden 
pályázó diák részére (Farkas Botond, Farkas Nóra, Gáll 
Orion, Mikic Flóra, Mikic Vendel, Molnár Laura Anasz-
tázia, Venyige Petra, Végh László Mihály) 13.000 Ft/hó 
ösztöndíjat állapított meg.

• A képviselők jóváhagyták Csizmadia Zsuzsanna pol-
gármester 2022. évi szabadságának felhasználásá-
ról szóló beszámolóját és 2023. évi szabadságolási 
ütemtervét. 

• Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete „Herceghalomért Díj”-at és azzal egyetemben 
pénzjutalmat adományozott Kovács Balázsné herceg-
halomi lakos részére, továbbá képviselő-testületi elis-
merésben és pénzjutalomban részesítették Herceghalom 
lakói érdekében végzett kiemelkedő közösségi munká-
jáért Gebri Dánielt, Bajnai Györgynét, Nagy Lászlót, Si-
mon Máriát és Salga Józsefet.
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2023. február 21.

• Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete módosította a díszpolgári címről szóló 3/2017. 
(IV.15.) rendeletét és döntött arról, hogy 2023. évben 

„Herceghalom Község Díszpolgára” címet Gáll Gregor 
István herceghalomi lakosnak adományozza, amely –
az ajándéktárggyal egyetemben- részére a március 15-i 
ünnepségen kerül átadásra.

2023. március 07.

• A képviselő-testület módosította az önkormányzat 2022. 
évi költségvetésének II. féléves beszámolóját és a 2022. 
évi költségvetéséről szóló rendeletét. 

• A képviselők nem támogatták az önkormányzat 2023. évi 
költségvetésében 100.000.000 Ft általános tartalékkere-
ten belül történő elkülönítését azzal a céllal, hogy azt a 
testület a 2023. év során semmilyen célra ne használ-
hassa fel. 

• A Képviselő-testület elfogadta 2023. évi költségvetését. 
Herceghalom Község Önkormányzata és a hozzá tar-
tozó költségvetési szervei 2023. évi költségvetésének 
tárgyévi kiadási főösszegét 2 005 852 272 Ft-ban, tárgy-
évi bevételi főösszegét 2 005 852 272 Ft-ban állapította 
meg, amely nem tartalmazza az intézményfinanszíro-
zás összegét 323 252 719 Ft-ot. A testület összesen 1 143 
194 180 Ft belső finanszírozási célú pénzmaradványt ál-
lapított meg.

• A testületben és annak bizottságaiban bekövetkezett 
változások indokolták az önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 21/2021.(X.14.) önkor-
mányzati rendeletének módosítását.

• Az iskolában és óvodában a közétkeztetési beszerzési 
eljárás folyamatban van. Az intézményekben az eljárás 
sikeres lezárultáig, de legkésőbb 2023. június 15. napjá-
ig meghosszabbításra került a korábbi szolgáltatóval a 
szolgáltatási szerződés. A szolgáltató vállalta ugyan az 
átmeneti időszakra a szolgáltatás teljesítését, azonban 
tekintettel arra, hogy beszállítói folyamatosan emelik 
az ellátáshoz felhasznált élelmiszerek és nyersanyagok 
árát a folyamatosan emelkedő költségekre tekintettel a 
diétás étkezést nem érintve, a normál étkezés rendkívü-
li, 10%-os megemelését kérte az önkormányzattól. 

 A Herceghalom Általános Iskolában és Óvodában érvé-
nyesülő nettó összegű étkezési térítési díjak:

a) Óvoda
 - Tízórai 154,-Ft/fő/nap
 - Ebéd 440,-Ft/fő/nap

 - Uzsonna 143,-Ft/fő/nap
 Összesen 737,-Ft/fő/nap.

b) Általános Iskola
 - Tízórai 165,-Ft/fő/nap
 - Ebéd 440,-Ft/fő/nap
 - Uzsonna 154,-Ft/fő/nap
 Összesen 759,-Ft/fő/nap

 Az intézményi dolgozók nettó összegű étkezési térítési 
díja:

 Ebéd 759,-Ft/fő/nap
 Eddig is igen jelentős összeggel járult hozzá az Önkor-

mányzat a gyermekétkeztetési költségekhez, mely a 
javasolt térítési díj emelése (10%) után még magasabb 
költséget jelent majd. Természetesen azon szülők, akik 
esetlegesen nem tudják önerőből finanszírozni a téríté-
si díj emelt összegét, egyedi szociális kérelemmel for-
dulhatnak a Humán és Környezetvédelmi Bizottsághoz 
támogatásért. 

• A testület a Herceghalmi Általános Iskola és Alapfo-
kú Művészeti Iskola, valamint a Herceghalmi Csicsergő 
Óvoda közétkeztetési szolgáltatásának beszerzési eljá-
rásában a pályázati felhívást és a szerződéstervezetet 
elfogadta. Felkérte a Cordict Kft-t, hogy a beszerzési el-
járást indítsa meg, a felhívást tegye közzé.

• A képviselők elfogadták az önkormányzat 2023. évi köz-
beszerzési tervét. 

• A képviselők támogatták Herceghalom Helyi Építési Sza-
bályzatának a Gesztenyés út melletti óvoda bővítése ér-
dekében történő módosítását, az óvoda 267/1 hrsz terü-
letét kiemelt fejlesztési területté nyilvánította és egy-
szerűsített eljárásban kívánja lefolytatni az eljárást a 
környezeti vizsgálat készítésének mellőzésével.

• A testület a „Herceghalom Község Helyi Építési Szabályza-
tának módosítása a Gesztenyés úti óvoda területére” kap-
csán Horváth Adrienn Éva egyéni vállalkozót bízta meg 
a HÉSZ módosításának elkészítésével bruttó 900.000 Ft 
díjért. A feladatok ellátására, valamint a főépítész meg-
bízására a fedezetet az önkormányzat 2023. évi költség-
vetésében biztosítja. 

• Az önkormányzat a 2023. évre vonatkozóan is – a ko-
rábbi évekhez hasonlóan- víz- és szennyszolgáltatás-
ra támogatási igényt nyújt be az ÉTV Víziközmű Kft-vel 
együttműködve.

• A képviselő-testület az önkormányzat tulajdonában álló 
helyiségek bérleti díjáról szóló határozatát 2023. március 
08. napjától az alábbiak szerint állapította meg:

- A tornacsarnok esetében a bérleti díj: 1.800.-Ft/óra
  Szombat, vasár- és ünnepnapokon: 3.000.-Ft/óra
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- A tornacsarnok aula bérleti díja: 1.200.-Ft/óra
  Szombat, vasár-és ünnepnapokon: 1.800.-Ft/óra    

- A Herceghalmi Csicsergő Óvoda 
     helyiségeinek bérleti díja: 1.000.-Ft/óra/helyiség
  Szombat, vasár- és ünnepnapokon:
   1.800.-Ft/óra/helyiség

- A Herceghalom Községi Könyvtára helyiségeinek
  bérleti díja: 3.000.-Ft/óra
  Szombat, vasár- és ünnepnapokon: 4.000.-Ft/óra

- Kulturális Egyházi Központ oldalhajó bérleti díja:
   3.000.-Ft/óra
 Szombat, vasár- és ünnepnapokon: 4.000. -Ft/óra

- Gyógyszertár bérleti díja: 122.800.-Ft/hó
- Orvosi rendelő bérleti díja: 0,-Ft
- Sportöltöző használata: térítésmentes
- Posta bérleti díja:
   KSH ipari termelői árindex (előző évi bázison)

- Körzeti megbízotti Iroda bérleti díja: 0,-Ft
- Baba-mama Klub 1.000.-Ft/óra/helyiség
 Szombat, vasár- és ünnepnapokon:
   1.800.-Ft/óra/helyiség

- Baba-mama Klub melletti 3,8 x 1,5 m2

 területű helyiség bérleti díja: 300.-Ft/óra/helyiség
Mentesek a bérleti díj megfizetése alól:

- a herceghalomi székhellyel rendelkező egyesületek, 
egyházi szervezetek, herceghalomi székhellyel be-
jegyzett civil szervezetek, amennyiben közösségi cél-
ból, ha herceghalomi közösség fejlesztése érdekében, 
részvételi díj nélkül tartják az edzést, sporteseményt, 
rendezvényt;

- az önkormányzati intézmények által rendezett sportese-
mény, rendezvény;

- az önkormányzat által szervezett rendezvények, sport-
események

- amennyiben az elhunyt utolsó állandó lakcíme Her-
ceghalom volt, a részére a KEK-ben rendezett ha lott- 
  búcsúztató.

 A polgármester egyedi méltányossági esetben továb-
bi mentességet, illetve kedvezményt állapíthat meg. 
A kedvezmény, illetve mentesség megállapítása nem 
mentesít a járulékos költségek megfizetése alól.

• A testülete Juhász Rita egyéni vállalkozó részére labor-
szolgáltatás nyújtása céljából heti két alkalommal (hét-
főn 6:30-8:00 óráig; csütörtökön 6:30-8:00 óráig) az or-
vosi rendelő nővérszobáját térítésmentesen a rendelke-
zésére bocsátja azzal, hogy a vállalkozó vállalja az alap-
ellátásból irányított beutalóval rendelkező páciensek 
részére laborszolgáltatás végzését és a levett minták la-
borszolgáltató intézménybe történő szállítását.

• A képviselők elfogadták a 2022. évi belső ellenőrzési 
jelentést.

• Döntés született „Kedvezményes LED izzó vásár Hercegha-
lomban” című lakossági akció meghírdetéséről. A Fény-
forrás Kft-től az előzetes igényfelmérés alapján meg-
felelő mennyiségű és fajtájú E27 és E14 foglalatú, 4 féle 
energiatakarékos LED izzót rendel az önkormányzat a 
lakosság felé történő továbbértékesítés céljából, bruttó 
500 Ft/darab egységáron. 

• A testület nem támogatta az Országgyűlés Népjóléti Bi-
zottságánál az egészségügyi alapellátásról szóló 2015. 
évi CXXIII. tv. 23. §-ának módosítására történő kezde-
ményezés benyújtását arra vonatozóan, hogy az önkor-
mányzatok dönthessenek arról, hogy 2023. július 01-től 
továbbra is működtetni kívánják-e településükön a vé-
dőnői szolgálatot a központi finanszírozás igénybevétele 
mellett, vagy a központi irányítás vegye át a védőnői fel-
adatellátást a településen.

A rendeletek és a határozatok pontos szövege melléklete-
ikkel egyetemben megtalálhatóak a www.herceghalom.hu 
oldalon, illetve a rendeletek az önkormányzat hirdetőtáb-
láján is kifüggesztésre kerülnek.

Megszülettek
Szabó-Rózsa Judit és Szabó István László kisfia, Szabó-Rózsa Judit és Szabó István László kisfia, 
Szabó Alen IvánSzabó Alen Iván
Tuboly Krisztina és Körösladányi Róbert kisfia, Tuboly Krisztina és Körösladányi Róbert kisfia, 
Körösladányi MarcelKörösladányi Marcel    
Miklós-Nagy Krisztina Róza és Miklós Attila kislánya, Miklós-Nagy Krisztina Róza és Miklós Attila kislánya, 
Miklós IzabellaMiklós Izabella

Elhunytak
Diós László Diós László (1945.)(1945.)
Kovács LászlónéKovács Lászlóné 
sz: Berzeviczi Gyöngyi (1961.)
Pető Károly Pető Károly (1959.)(1959.)
Köszönetnyilvánítás 
Köszönetet szeretnék mondani azoknak, akik 
részt vettek férjem, Pető Károly temetésén.

Pető Károlyné és családja
Születésnapján, április 14-én, 16 órakor 
Pető Károlyért szól a harang.

Nyugodjanak békében!Isten éltesse őket!
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Mit jelent jelen esetben a stabil költségvetés?
Herceghalom Község Önkormányzata és a hozzá tartozó 
költségvetési szervei 2023. évi költségvetésének tárgyévi 
kiadási főösszege 2 005 852 272 Ft, tárgyévi bevételi fő-
összege 2 005 852 272 Ft összevontan, az összeg a halmo-
zódás elkerülése végett nem tartalmazza az intézmény-
finanszírozás összegét, azaz 323 252 719 Ft-ot.  
A Képviselő-testület összesen 1 143 194 180 Ft belső finan-
szírozási célú költségvetési maradványt vont be a tárgy-
évi bevételek közé. Mindez hétköznapi nyelven azt jelenti, 

hogy a zavartalan működéshez rendelkezünk saját for-
rással, és biztosítottak a fizetések, bérek is. Sőt elegen-
dő forrás jut a már elkezdődött beruházásokra, és idén 
is új fejlesztéseket tudtunk a költségvetésbe illeszteni. A 
képviselők többsége egyet értett abban, hogy működtetni 
és egészséges ütemben fejleszteni is kell, és ehhez most 
minden lehetőség adott.

Minek köszönhető a tekintélyes pénzmaradvány?
A takarékos gazdálkodás mellett olyan évet zártunk, 

Működtetni és fejleszteni 
is kell

AZ ÖNKORMÁNYZATOK SZÁMÁRA MÁRCIUS 15-E FONTOS MÉRFÖLDKŐ VOLT, EDDIG KELLETT 
UGYANIS A TELEPÜLÉSEK KÖLTSÉGVETÉSÉT ELKÉSZÍTENI, ELFOGADNI. HERCEGHALOM 
KÖLTSÉGVETÉSÉT EBBEN AZ ÉVBEN IS EGY SZÓBAN ÖSSZE LEHET FOGLALNI: STABIL. 
A RÉSZLETEKRŐL KÉRDEZTÜK CSIZMADIA ZSUZSANNA POLGÁRMESTERT.

A tervek szerint szeptembertől várja a gyermekeket az óvoda új tagintézménye
Fotó: Kristóf István
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amikor több volt az adóbevétel, mint amelyet terveztünk, 
illetve ebben az összegben szerepel a 600 millió forintos 
TOP Pluszos pályázati forrás is. Állami, előfinanszírozott 
pályázatok ezek, amelyekért köszönet illeti a magyar 
államot, hiszen ezek EU-s források lennének, azonban 
a kormány úgy döntött, hogy elkezdődhetnek a beruhá-
zások attól függetlenül is, hogy Magyarország mikor jut 
hozzá ezekhez a pénzekhez.
A többlet adóbevétel kapcsán szeretném megjegyezni, 
hogy nem tudjuk, melyik vállalkozás mennyi adót fizet, 
hiszen ezek szenzitív adatok. Ugyanakkor az világos, 
hogy milyen előnyökkel jár, ha a településünkön nem off-
shore cégek működnek, mint korábban az tapasztalható 
volt, hanem pl. olyan magyar vállalkozás, mint az Agro-
system Zrt. vagy a Tesco logisztikai bázisa.
Fontosnak tartom azt is elmondani, hogy nem kozmeti-
kázzuk a számokat, vagyis nem tervezzük szándékosan 
alacsonyra a bevételt, hanem annyival számolunk, amely 
a legnagyobb valószínűséggel be is folyhat. Ugyanez igaz 
a kiadásokra is, ott pedig nem tervezzük szándékosan 
magasra, hogy utána elmondhassuk, mennyivel keveseb-
bet költöttünk, hanem valóban nagyon takarékos gazdál-
kodást folytatunk.
Idén jelentősen emelkednek a működési költségek, első-
sorban a település „rezsije”, illetve jóval magasabb ösz-
szegeket fordítunk bérekre is a megemelkedett minimál-
bér és a garantált bérminimum emelkedése miatt. Illetve 
fontos törekvésünk, hogy a dolgozóink, óvodapedagógu-
sok, óvodai dolgozók, hivatali és önkormányzati dolgozók 
eredményes munkáját megbecsüljük, hiszen elégedettek 
vagyunk munkájukkal, és ezt a képviselő-testület a bérek 
emelésében is meg kívánja mutatni.

Egy önkormányzatnak nem csak a település működte-
tése a kötelezettsége, hanem „feladata” annak fejlesz-
tése is. Mi várható ezen a téren a nagyobb beruházások 
mellet 2023-ban?
Szeretnénk tovább csinosítani a Liget utcai játszóteret, 
parkolót létesíteni az Őszirózsa utcában, illetve a Móriczi 
út 1. számú főúthoz közeli végében, az autószerviz mögött. 
Két évvel ezelőtt már megterveztettük, most talán meg 
is valósulhat a fitneszpark a központi területen, a gör-
deszkapálya közelében. Annak idején döntenünk kellett, 
hogy a TOP Plusz-os lehetőségek közül jóléti, kényelmi 
fejlesztésekre – fitness parkok, jóléti parkok, központi 
rész rehabilitációja- pályázunk vagy olyan beruházásra, 
aminek megvalósítására égetően szükség van. Így esett 
a választásunk a csapadékvíz-elvezetésre, így a fitnesz-
parkokat saját forrásból finanszírozva a későbbi években 
szeretnénk megvalósítani.

Ezen a területen strandröplabdapályát is tervezünk, ami 
reményeink szerint mielőbb megvalósulhat. Ez nem csak 
sportcélokat szolgál, hanem abban reménykedünk, hogy 
közösségépítési funkciója is lesz; szeretnénk a kama-
szoknak is kedvezni egy olyan hellyel, ahol találkozhat-
nak, és hasznosan tölthetik el együtt a szabadidejüket. 
Ahogy már beszámoltunk róla, a Kiserdő végre a település 
tulajdonába került per- és tehermentesen. Ahhoz, hogy 
ez látogatható, használható legyen, rendbe és bizton-
ságossá kell tenni. A közelmúltban bejártuk a területet a 
képviselőkkel, és szakember segítségével vettük számba 
a legégetőbb feladatokat. A terület rendbetételére 4 mil-
lió forintot különítettünk el a költségvetésben. Nem sze-
retnénk új funkciót adni a Kiserdőnek, az a célunk, hogy 
egy látogatható, sétálásra, kikapcsolódásra alkalmas li-
getet hozzunk létre, illetve állítsuk vissza, ami tulajdon-
képpen: Herceghalom „zöld tüdeje” vagy ahogy a régiek 
mondják „szíve” legyen.
Szeretném, ha megvalósulna az 1. számú főút nagyon 
zajos kopórétegének cseréje szakaszosan, a Móricz-liget 
alatt, hasonlóan a település régi részéhez. Ehhez az ön-
kormányzatnak az aszfaltot kell finanszíroznia, a mun-
kagépeket pedig térítés nélkül biztosítaná a Magyar Köz-
út Zrt. előzetes egyeztetésünk szerint.

Sokan várják már az új óvodai telephelyet, ahol már ja-
vában zajlanak a munkálatok.
Mindenekelőtt, hadd jegyezzem meg, hogy sikerült azt 
elérnünk, hogy az óvodapedagógusok, munkáltatói dön-
tésen alapuló, havi 70 ezer forint bérkiegészítést kapnak 
személyenként márciustól. Az őket segítő óvodai dolgozók 
január elsejétől a magasabb, garantált bérminimumot kap-
ják, márciustól pedig ezt az összeget egészítjük ki további 
30 ezer forinttal havonta és dolgozónként. A testületnek az 
volt a célja, hogy ne csak jobb körülményeket, tárgyi fel-
tételeket biztosítsunk a herceghalomi gyermekek számára 
(pl. óvodabővítés), hanem vonzóvá tegyük az óvodapeda-
gógusok és segítőik intézményünkben történő munkavál-
lalását. Ez a megbecsülésünk jele, illetve szeretnénk, ha a 
szeptemberben az új telephelyen induló csoportokhoz is 
könnyebben megtalálnánk az óvónőket, dadusokat.
Itt szeretném megemlíteni egyik legfontosabb beruházá-
sunkat is, a TOP Plusz pályázaton nyert közel 400 millió 
forintból megvalósuló óvodai telephelybővítést, amely 
már igen előrehaladott állapotban van, és a tervek sze-
rint szeptember 1-jétől fogadja a gyermekeket. Két cso-
portszobát, egy tornaszobát alakítunk ki, a hozzá tartozó 
modern játszóudvarral a Thallóczy utcában.
Az elnyert összegből a jelenlegi épületet is részben kor-
szerűsítjük, fejlesztjük a szülők és az intézményvezető 
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kéréseinek megfelelően. Új burkolatot kapnak a teraszok, 
és biztonságosabbá tesszük az ottani parkolót, illetve ki-
alakításra kerül egy fedett kerékpártároló is.

Sikerül-e továbbra is támogatni az iskolát?
Önként vállalt feladatunk az iskola támogatása tárgyi 
eszközök beszerzése, tehetséggondozás és felzárkóztatás 
területén, melyre ebben az évben 3 millió forintot bizto-
sítunk. Továbbra is számíthatnak ránk a pedagógusok is, 
őket szintén 3,5 millió forinttal támogatjuk.
Az iskola továbbra is ingyenesen használhatja az olyan 
önkormányzati tereket, mint a tornacsarnok, a könyvtár 
alsó része, a rendelő felső szintje, a hivatali tanácsterem 
vagy a KEK, utóbbi ugyan időszakosan, tavasztól őszig. 
Ebben az évben is támogatjuk a pedagógusok nyár eleji, 
csapatépítő kirándulását.

Önkormányzati telkeken már lehet látni a deponált 
betonelemeket, amelyek a csapadékvíz-elvezetéshez 
kerültek beszerzésre. Számíthatunk arra, hogy ez a be-
ruházás is kezdetét veszi?
A csapadékvíz-elvezetés problémáinak megoldása is pá-
lyázati pénzből valósul meg, szintén a TOP Plusz meg-
nyert forrásaiból, amely ebben az esetben 189 771 644 
forint. A projekt a következő utcákat érinti: 
- Akácos út: árok és járda
- Patakok kotrása: 1. számú főút és az Akácos út közötti 
szakasz és a Kígyós patak teljes belterületi szakasz: Mó-
ricz-liget teljes hossza alatt
- Vadvirág utca mindkét oldal /Árvalányhaj u. és Boróka 
u. között/
- Ördöglovas lejtő /Árvalányhaj u. és Boróka u. között/
- Ördöglovas lejtő /Árvalányhaj u. és pipacs u. között/
- Boróka utca  /Árvalányhaj u. és Boróka u. 5. között/
- Liliom lejtő
- Pipacs utca 11.-16. között.
Ezen kívül lakossági jelzésre reagálva további útszaka-
szok csapadékvíz-elvezetését terveztetjük meg, és szán-
dékunk a projekt részeként megvalósítani. 

Az elmondottakból kiderült, hogy a költségvetés sta-
bilan tartásához elengedhetetlenek az adóbevételek, 
melyek közül talán legfontosabb az iparűzési adó. Ér-
zékenyen érintheti a települést, hogy az egyik vélhető-
en legnagyobb adózó, a Tesco kivonul Herceghalomból.
A Tesco régóta kiváló partnere Herceghalomnak, így a ki-
vonulása nemcsak az elmaradó adóbevétel miatt sajnálatos. 
Sok fontos ügyben támogattak minket önzetlenül, legyen 
szó akár a helyi gyermekekről vagy akár a menekültek el-
látásáról, hosszan lehetne sorolni a kapcsolódási pontokat.

Úgy tudom, a vállalat arról határozott, hogy a jelenleg 
több telephelyen működő logisztikai tevékenységét egy 
helyre vonja össze 2025-től, ami lássuk be, racionális 
döntés. A folyamatba sajnos nincs beleszólásunk, így csak 
abban reménykedhetünk, hogy minél tovább Hercegha-
lomban lesznek. 
Ugyanakkor azt is látnunk kell, hogy kivonulásukkal az 
élet nem áll meg, nyilván új bérlője lesz a csarnoknak; 
Herceghalom adottságai kiválóak egy logisztikai telep-
hely működtetéséhez.
Szintén a település életét, gazdasági helyzetét befolyá-
solja a Panattoni logisztikai központja, amelyik elvi-
leg a Zsámbéki út és az M1-es autópálya között valósul 
meg. A kezdeti tervekhez képest csúszik a beruházás, 
mit lehet tudni erről?
Szeretnénk továbbra is, ha egy telekcsere révén nem az 
eredtileg tervezett helyen valósulna meg a beruházás, 
azonban ez nem rajtunk múlik. Folyamatosan egyezte-
tünk a beruházóval, de bizonytalan az ügy kimenetele.

Sz. Zsuzsanna

INGATLANBAN NAGYOK VAGYUNK!

 • Vételi folyamat segítése

 • Energetikai tanúsítvány

 • Teljeskörű ügyintézés

 • Eladási ár maximalizálása

 • Hitel 

+36 30 612 1356

Budai agglomeráció

www.dh.hu
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Projektnap
A csapadékvíz-elvezetés projekt kapcsán megbeszélés-
egyeztetést folytattam szakemberekkel, majd a helyszíni 
bejárás során megtárgyaltunk azt is, hogy a Pipacs utca 
21. számnál a csapadékvíz-elvezetés felújítását megter-
veztetjük és a projekt részeként megvalósítjuk. (Termé-
szetesen, ezen szándékunkat jóvá kell hagyatnunk a pá-
lyázat kiírójával is.) 

Újabb fejlesztés
Megtekintettem a készülő gyalogos és kerékpárutat a 
vasútállomás felé. Szépen halad a munka.

Testvértelepülésünk, Mehrstetten
Március 3-án megérkezett az a hihetetlen mennyiségű 
adomány, amelyet mehrstetteni barátainktól kaptunk. 
Köszönöm a segítségét a teherautó kipakolásában az is-
kola 8. osztályos diákjainak, Orbán Pityunak és önkor-
mányzatunk dolgozóinak, a kicsomagolást és a szortíro-
zást a Labdarózsa Kórus és a Nyugdíjas Klub tagjainak, a 
szuper szervezést Galai Katalinnak és Klaus Stefaninak! 

Baba-mama Klub
Az anyukák javaslata alapján megvettük a szőnyeget, bú-
torokat, tárolókat a Baba-mama Klubba. Remélem, sike-
rült egy olyan hangulatos közösségi teret létrehoznunk, 
mely lehetővé teszi kis közösségek kialakulását települé-
sünkön. 

A polgármester naptárából
Kápolna
A kápolna felszenteléséről, a liturgiához szükséges tár-
gyakról, a ravatalozóról, a padokról, a temetések alkal-
mával kihelyezhető székekről beszélgettem Péter atyával 
és a katolikus közösségünk részéről Zsótér Jánosné Erzsi-
kével. Mindezeken túl kértem Péter atyát, hogy a kápolna 
felszentelése érdekében járjon közben a Székesfehérvári 
Egyházmegyénél.

Fogorvosi ellátás
Munka közben meglátogattam Dr. Huszta Brigitta fog-
orvost, aki januártól kezdte meg rendelését Herceghal-
mon. Professzionális fogkőeltávolító berendezés, modern 
panoráma röntgen, korszerű gyökérkezelő berendezés, 
szakszerű, maximalista munka várja a pácienseket. Kö-
szönöm a doktornő és asszisztense kiváló munkáját!

Beszéljük meg!
Ismét párbeszédet folytattam Herceghalom lakosaival a 
könyvtárban. Most a Kiserdővel kapcsolatos sürgős mun-
kák, az aszfaltozási ütemterv, TOP Plus pályázataink és 
projektelképzeléseink kerültek napirendre. Hasznosak és 
szükségesek az ilyen találkozók.
 
Kiserdő
Képviselő társaimmal, bizottsági tagokkal és szakembe-
rekkel bejártuk az immár önkormányzatunk tulajdoná-
ban lévő Kiserdőt, hogy átbeszéljük azokat a feladatokat, 
amelyeket sürgősen és még ebben az évben el kell ott vé-
gezni.
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Bennünket képviselnek: 
Erdei László Gábor

AZ ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁSI CIKLUS FELÉNÉL ARRA KÉRTÜK HERCEGHALOM 
MEGVÁLASZTOTT KÉPVISELŐIT, HOGY ÉRTÉKELJÉK AZ ELMÚLT IDŐSZAKOT, ILLETVE VÁZOLJÁK 
FEL TERVEIKET. A SOROZATBAN MINDENKINEK UGYANAZOKAT A KÉRDÉSEKET TETTÜK FEL. 
EZÚTTAL ERDEI LÁSZLÓ GÁBOR KÉPVISELŐNEK, AKI NEM RÉG TETTE LE KÉPVISELŐI ESKÜJÉT.

Mit jelent az Ön számára Herceghalom?

Herceghalom az otthonom. Itt még köszönnek egymás-
nak az emberek. Ha valaki, aki nem idevalósi és betéved 
a boltunkba, áradozik arról, hogy milyen szép, rendezett, 
tiszta a település és megjegyzik azt is, hogy milyen ked-
vesek, mosolygósak, akik itt élnek.
1985-ben kerültem – majdnem véletlenül – Hercega-
lomra, azóta itt élek. Nem a klasszikus családalapítási, 
letelepedési szándékkal érkeztem, hanem megvettem egy 

kis üzletet, amelyet azóta is folyamatosan fejlesztgetünk. 
Itt ragadtam, de egyáltalán nem bántam ezt meg, jól ér-
zem magam a mai napig is.

Miért döntött úgy, hogy képviselőként jelölteti magát?

2006-ban jelöltettem magam először. Akkoriban bejött 
az üzletbe egy idősebb úr, aki képviselő szeretett vol-
na lenni, és megkért, hogy segítsek neki az ajánlócédu-
lák gyűjtésében. Sokat össze is gyűjtöttem, de amikor a 
vásárlók látták, hogy aktívan közreműködök, elkezdtek 
rábeszélni arra, hogy én is induljak el a választáson. Azt 
mondták, engem biztosan megválasztanának képviselő-
nek, és ez adott olyan bátorítást, hogy megmérettessem 
magam. A történet úgy végződött, hogy belőlem képvise-
lő lett, akinek az ajánlószelvényeket gyűjtöttem viszont 
nem került be a testületbe, pedig egy „csapatban” indul-
tunk. A kudarca ellenére nem volt közöttünk konfliktus, 
megmaradt a jó viszony.
Miért lettem képviselő? Egyszerű, erre kértek a helyiek. 
Ahhoz, hogy valaki képviselő legyen, a legfontosabb az, 
hogy meg kell hallgatni az embereket, majd pedig kép-
viselni adott esetben az ügyüket. Sokan nem látják, hogy 
gyakran még 11 órakor is itt beszélgetek a boltban. Mert 
zárás előtt 3 perccel betoppan valaki, és vásárlás után 
elkezdi mesélni a problémáit, gondjait és én szívesen 
meghallgatom, megpróbálok megoldást találni, segíteni. 
Madártávlatból nem lehet az embereket képviselni, szó 
szerint köztük kell élni. Igenis meg kell hallgatni a prob-
lémákat, az örömöket, minden rezdülésüket át kell venni, 
raktározni, továbbítani a többi képviselő, a bizottságok, a 
testület felé. Úgy gondolom, a testületben nem csak azo-
kat a kezdeményezéseket kell támogatni, amik fentről 
érkeznek, hanem még inkább azt, ami lentről, a herceg-
halomi emberektől. Képviselőként az a feladatunk, hogy 
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gondoskodjunk a falu megfelelő pénzügyi helyzetéről, a 
költségvetéséről, a tisztaságáról, a fejlődéséről, az óvoda 
és az iskola ügyeiről, de mindezt úgy, ahogyan az itt élők 
szeretnék. Persze, azért is tennünk kell, hogy aki idegen-
ként jön Herceghalomba, szép emlékekkel térhessen haza.
2006 óta vagyok képviselő, de 2019-ben nem jutottam be 
a testületbe. Tudomásul vettem, viszont az érdekes volt, 
hogy utána is sokáig megkerestek az emberek a problé-
máikkal, amiket igyekeztem továbbítani az illetékesek 
felé. Azonban a testületben tavaly változások történtek, 
két képviselő is távozott, így a listán már én következtem. 
Úgy döntöttem, hogy vállalom a képviselőséget ismét, 
mert sokan megkerestek és megkértek erre, másrészt pe-
dig kíváncsi voltam, vagyok, hogy mi is történik ebben a 
szűk közösségben.

Ön szerint mi egy képviselő legfontosabb feladata
egy közösség életében? 

A közösség egy részét jobban ismerem, másik részét ke-
vésbé. Az a legfontosabb szerintem, hogy együtt kell tud-
ni élni, a problémáikat meg kell hallgatni, és beilleszteni 
úgy a költségvetésbe, hogy amikor arra pénz és lehetőség 
van, akkor megoldhassuk, még akkor is, ha nem minden-
kinek népszerű a javaslat. Sokat kell beszélgetnünk az itt 
élőkkel, de nem csak a kampány időszakában.

Mi az, amit a ciklus hátralévő idejében szeretne
megvalósítani vagy szeretné, ha megvalósulna? 

Egy olyan speciális helyzet állt elő, amire nagyon fi-
gyelnünk kell.  Az elmúlt 20 évben – jó értelembe véve 
– elkényelmesedett Herceghalom költségvetése, mert 
megszoktunk egy olyan jelentős bevételi forrást, ami év-
ről-évre megérkezett a számlánkra, mindig többet tud-
tunk költeni különböző beruházásokra. Ez a folyamat 
most egy időre megszakadni látszik.
Amikor átolvastam a költségvetés benyújtását, a prog-
nózisban 2024-2025-re 570-600 milliós iparűzési adó-
bevételt olvastam. Ebből azt gondoltam, a költségvetés 
készítőjének nincs tudomása a jelentős adóbevétel csök-
kenésről. A jelentős adócsökkenés még a 2024-es költ-
ségvetést nem érinti túlságosan, hiszen a 2023-as bevétel 
után, 2024-ben kell majd befizetni az iparűzési adót. De 
utána mi lesz? Tudni kell azt, hogy kb. 500 millió forintos 
iparűzési adóbevétel nagyjából felét ez az adózó fizeti. Ez 
hatalmas kiesés, amivel számolnunk kell! 

Megpróbálhatom a kérdést másképp vizsgálni. Növeked-
nek az energiaköltségek, a munkabérköltségek, illetve 
ennek a közterhei, növekszik az az összeg, amit az állam 
felé, a szolidaritási alapba kell befizetni, ebben az évben 
30 millió forinttal többet, mint tavaly, miközben folya-
matosan csökken az állami támogatás összege. Vagyis 
2025-re nem csak azért fog romlani a költségvetésünk 
helyzete, mert hiányzik belőle kb. 250 millió forint adó, 
hanem mellette folyamatosan növekednek a kiadásaink 
is; szerintem 280-300 millió forint fog hiányozni a bü-
dzséből, amit valahogy pótolni kell. Ezért azt gondolom, 
a mostani költségvetésbe be kellett volna illeszteni kb. 
100 millió forint olyan tartalékot, ami nem a hagyomá-
nyos céltartalék részét képezi, hanem valójában olyan 
megtakarítás, amihez nem nyúlunk hozzá addig, amely 
összeg tulajdonképpen el nem költhető.
Kértem a képviselőket, hogy ezt illesszük bele a költség-
vetésbe, de nem kaptam meg hozzá a támogatást; egy 
fideszes képviselő támogatott – köszönöm neki! Úgy 
gondolom, bár fontosak, néhány kisebb beruházást el le-
hetett volna halasztani. Ilyen pl. a fitneszpark a központi 
területen 30 millió forintért, általános útépítések szintén 
30 millió forintért, parkoló kialakítása az Őszirózsa utcá-
ban 23 millió forintért, parkoló kialakítása a Móriczi úton 
13 millió forintért. Ez 96 millió forint, és én azt kértem a 
testülettől, hogy ezeket halasszuk el, tartalékoljunk ad-
dig, amíg nem lesz új bérlő a kivonuló cég helyett. Sőt, 
egyébként azt sem tudhatjuk, hogy az új bérlő milyen te-
vékenységet fog folytatni, mennyi iparűzési adót fog fi-
zetni, egyáltalán ide fizeti-e a teljes adót vagy csak egy 
részét. Nem tudhatjuk, de azt igen, hogy a most fizető cég 
elmegy, nem fog ide iparűzési adót fizetni.
Ezért kardoskodtam a 100 milliós, el nem költhető tar-
talék mellett, de végül 34, majd később 35 millió forint 
került általános tartalék címen a költségvetésbe, ami 
nagyon kevés a megítélésem szerint. 2024-ben is félre 
kellene tenni 100 millió forintot, és így a következő év-
ben 200, kamatokkal kb. 220 millió forinttal rugaszkod-
hattunk volna neki 2025-nek, amikor már a jelenlegi 250 
millió forint hiányozni fog az iparűzési adóbefizetésből.
Kértem az önkormányzat pénzügyi munkatársát, hogy 
tájékoztasson arról az összegről, amelybe a működésünk 
kerül egy évben, anélkül, hogy beruházásokra költenénk. 
Ez 950 millió forint körül van, amelynek az 50 százalékát, 
a gerincét az iparűzési adó adja.
Úgy gondolom, hogy nekünk felelősen kell gondolkod-
nunk, és úgy átadni a soron következőknek a falu ve-
zetését a jövő évi választásokkor, hogy a település még 
szilárdabb anyagi bázison álljon. A takarékoskodást a 



www.herceghalom.hu

14 | önkormányzat

nyugodt jövő érdekében fel kellett volna vállalnia a tes-
tületnek olyan áron is, hogy elmaradnak most népszerű 
beruházások, így a célkitűzésem – hosszan válaszolva a 
kérdésre – az, hogy ezt valahogy el kell érnünk Herceg-
halom érdekében.

Ön szerint milyen fontos beruházások, fejlesztések
lennének fontosak Herceghalomban?

Semmilyen beruházást nem tartok célszerűnek addig, 
amíg a költségvetést a következő néhány évre nézvén 
nem látom olyan stabilnak, mint amilyen stabil most. 
Fel kell készülni 2025-re, és ha újra rendelkezünk akkora 
mértékű bevétellel, mint most, akkor lehet gondolkodni 
azon, hogy hogyan tovább.
Lehet, hogy túl borúlátó vagyok, de ilyen helyzet még 
nem állt elő Herceghalomban. Ha elköltjük az összes ren-
delkezésünkre álló forrást, akkor nem lesz miből tartalé-
kolni akkor, amikor szükség lesz rá.

Milyennek képzeli a jövő Herceghalomját?
Milyen lesz a település 5 és 10 év múlva? 

Egyelőre csak egy-két év távlatában gondolkodnék az előbb 
leírtak miatt. Azt nem tudjuk, ki jön a kivonuló, egyik leg-
nagyobb iparűzési adót fizető vállalkozás helyére, de azt 
sem, hogy mi lesz azzal a tervezett logisztikai beruházás-
sal, ami a Zsámbéki út és az autópálya között valósulna 
meg. Az előző ciklusokban több komoly befektető érkezett 
volna a településre, de komoly lakossági tiltakozást váltott 
ki pl. a METRANS tervezett beruházása és később a VIDÁM-
PARK, majd pedig a KAMIONPARKOLÓ az 1101-es út men-

tén, a szennyvíztisztító mellett is. Nem biztos, hogy meg-
felelően volt tájékoztatva ezekről a lakosság, és a lakossági 
tiltakozások, mondjuk ki, elüldözték őket. Az én vélemé-
nyem akkor is az volt, hogy szükség van új adófizető beru-
házókra, és ha bármelyik letelepedett volna, most nagyobb 
biztonságban érezném a település anyagi biztonságát. 
Jó lenne tudni, mi van azokkal a vállalkozásokkal, akik ko-
rábban jelentős összeget fizettek Herceghalom kasszájába, 
és különböző módon támogatták ezen felül is a falut, ilyen 
pl. a GEDI Kft., vajon ide adóznak-e? Amikor néhány nagy 
adófizető hiányzik vagy hiányozni fog, akkor fogjuk észre-
venni, hogy a nehézségeket jobban át kellett volna beszél-
ni, jobban kellett volna támogatni őket a különböző beru-
házásokban. Észre kell venni azt is, hogy Herceghalomban 
kijelölt gazdasági övezetek vannak, amelyeket ki kellene 
használni, ugyanis annak idején azért lettek kijelölve, hogy 
az odatelepülő vállalkozások Herceghalom költségvetésébe 
adót fizessenek. Ehelyett ott állnak parlagon.
Összességében nem szeretném, hogy jelentősen növe-
kedjen Herceghalom lakossága, mert az infrastruktúra 
nehezen bírja.

Tervezi-e, hogy 2024-ben újra jelölteti magát?

Egyelőre nem tudom, nem könnyű két helyen megfelelni. 
Nem veszem félvállról a testületi munkát, mert bizalmat 
szavaztak nekem, amivel nem élhetek vissza.

(A szerkesztő és a kiadó nem vállal felelősséget a cikkben 
megjelentekért és annak tartalma nem tényadatokra, csak 
fikcióra épít. A Polgármesteri Hivatal nem adott tájékoztatást 
a képviselőnek az adóbefizetésekről.)

Húsvéti kommunális hulladékelszállítás 
időpontváltozása!

Felhívjuk a lakosság figyelmét, hogy a 2023. évi hulladéknaptárban szereplő 

április 15-ei (szombati) szállítási nap 1 héttel előbb, április 8-án
(húsvét hétvégén, szombaton) teljesül.

Április 10-én (húsvét hétfőn) nincs szállítás!!

Következő ürítési nap: április 17-én, hétfőn lesz.

A kellemetlenségekért szíves elnézésüket kéri a Zöld Bicske Nonprofit Kft.
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Tavasznyitó
MÁSODSZOR KERÜLT MEGRENDEZÉSRE HERCEGHALOMBAN A TAVASZNYITÓ RENDEZVÉNY. 
A TAVALYIHOZ HASONLÓ SZÍNES PROGRAMOK KÖZÖTT IDÉN KIEMELKEDETT A FUTÓKÖR 
ÁTADÁSA.

Bár az időjárás nem volt túl kegyes a herceghalomiakhoz, 
mégis nagyon sokan voltak kíváncsiak a gyermekprogra-
mokra, a virágvásárra, a faültetésre a Születések parkjá-
ban, illetve a rekortán futókör hivatalos átadására.
A pálya az elmúlt év végén készült el, ám az időjárási kö-
rülmények miatt a „hivatalos” átadóra a Tavasznyitón 
került sor. Ehhez a szervezők Kovács Gabriella BSI futó-
nagykövetet hívták segítségül. A futókört az önkormány-
zat saját forrásból, 55 millió forintos fejlesztés keretében 
valósította meg. „Az egészség a megelőzéssel, a tudatos, 
egészséges életmóddal kezdődik, amelynek szerves része a 
mozgás” hangsúlyozta Csizmadia Zsuzsanna polgármes-
ter az átadásra szervezett, rögtönzött futóverseny előtt, 
melyen több korosztály is képviseltette magát.

Fontos momentuma volt a rendezvénynek a Születések 
parkjában a faültetés, amelyre 2014 óta kerül sor a jövő 
nemzedékének fontosságát hangsúlyozva. 
„Ismét eltelt egy év, újra elültetünk egy fát, és örömmel látom, 
hogy 36 névvel ellátott táblát helyezünk ma ki, ami azt jelen-
ti, hogy minimum ennyi gyermekkel gyarapodott települé-
sünk lakóinak száma az elmúlt egy esztendő során” – mond-
ta a polgármester asszony.
A Tavasznyitón az önkormányzat minden résztvevőt 
vendégül látott egy langallóra, illetve virágosztásra is sor 
került.

Fotók: Cserkuti Edina
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„Fontosak ezek az évszámok. Mert minden egyes évszám, 
fontos esemény, történés a nemzet életében egy mérföldkő, 
egy támpont, egy kapcsolódási pont, egy levert cölöp.
Ezen évszámok segítségével tudhatjuk, érezhetjük honnan 
jövünk, hova tartozunk, és remény szerint a közös múltból 
fakadó tapasztalás segíti a ma, tehát a jelen és a jövő meg-
felelő útjait nekünk és a jövő generációinak megtalálni. Az 
évszámok a nemzet életében, a korábbi történelmi esemé-
nyek olyanok nekünk, mint a fiatal fák melletti karók, meg-
tartják a kis facsemetét, és segítik, hogy minél sudárabbra 
nőjenek, a gyökerük minél mélyebbre hatoljon, de ugyan-
akkor minél egészségesebb és egyenes, életerős, az elemek-
kel dacoló fa váljon belőle. Ezek a történelmi események, te-
hát cölöpökként, támaszként, mérföldkőként vannak jelen a 
nemzet életében, közösségünk életében” - mondta ünne-
pi beszédében Csizmadia Zsuzsanna, Herceghalom pol-
gármestere.

Emlékeztetett: „erkölcsi és politikai példa a ma embere szá-
mára is 48. 175 éve történt, távolinak tűnik, de mégis csak pár 
emberöltőnyi.”
Mint mondta, ma ünneplünk és tisztelgünk. Tisztelgünk 
a bátorság, a hit a becsület előtt, az összefogás előtt, és 
ünnepeljük a tettek diadalát. Kossuth úgy hívta a szabad-
ságharc honvédeit: névtelen félistenek. Mi e névtelen fél-
istenek utódai vagyunk. Legyünk büszkék rá, és éljünk, 
dolgozzunk, tevékenykedjünk úgy, hogy érdemesek is le-
gyünk erre.
Az ünnepi beszédet a Herceghalmi Általános Iskola és 
Alapfokú Művészeti Iskola diákjainak emlékműsora kö-
vette. Az 5. osztály tanulóit és az iskola kórusát Furikné 
Kiss Mónika és Hajdú Kornélia készítette fel, köszönet il-
leti őket a méltó és színvonalas műsorért.
A megemlékezések után került sor elismerések, díjak át-
adására. Az elmúlt időszakban két olyan sajnálatos ese-

Március 15
„AMIKOR AZT MONDJÁK: MÁRCIUS 15, AKKOR MINDEN MAGYAR TUDJA A VÁLASZT: FORRADALOM. 
AMIKOR AZT MONDJÁK: 1848-49, AKKOR A VÁLASZ MINDEN MAGYAR SZÁMÁRA EGYÉRTELMŰ: 
SZABADSÁGHARC!”

Fotók: Kristóf István
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mény is történt településünkön, amely során megtapasz-
talhattuk, hogy milyen kiváló, önzetlen és segítőkész 
emberekkel vagyunk körbevéve és alkotunk egy közös-
séget. Az egyik alkalommal a kora reggeli órákban éle-
tet mentett négy hős herceghalomi lakos az utcán, majd 
pedig pár napra rá a viharos időjárás okozta problémák, 
akadályok és károk elhárításában, illetve a lakosság gyors 
tájékoztatásában vettek részt – immár sokadjára – ön-
zetlenül kiváló polgárőreink. 
Ezen példaértékű események kapcsán döntött úgy Her-
ceghalom képviselő-testülete, hogy megbecsülését és 
köszönetét kifejezve elismerésben részesíti az érintett 
személyeket. Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő testülete Herceghalom lakói érdekében végzett 
kiemelkedő közösségi munkájáért Képviselő-testületi el-
ismerésben részesíti:
Bajnai Györgynét, Szegedi Imrénét, Gebri Dánielt, Nagy 
Lászlót, illetve Simon Máriát és Salga Józsefet. Szívből 
gratulálunk!   
Herceghalom Község Önkormányzata a 3/2017 (IV.15.) 
számú határozatával megalkotta önkormányzati rende-
letét a díszpolgári címről. A képviselő-testület által ado-
mányozható legmagasabb szintű elismerés annak a köz-
tiszteletnek örvendő természetes személynek adomá-
nyozható:
a) aki több éves munkásságával jelentősen hozzájárult 
Herceghalom fejlődéséhez,
b) aki több éven keresztül kiemelkedő szerepet vállalt a 
közösségi élet fejlesztésében, szervezésében
c) aki munkásságával Herceghalom Község jó hírét or-
szágos szinten öregbítette.
A díszpolgári cím - ide nem értve a posztumusz elisme-
rés esetét - legfeljebb kétévente, különös méltánylást ér-
demlő esetben, egyedi döntés alapján évente, egy, vagy 

több személynek is adományozható. 2023-ban Hercegha-
lom Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy 
döntött, hogy Herceghalom Község Díszpolgára címet 
adományoz Gáll Gregor Istvánnak.

Gáll Gregor István 
szobrász, jövő-kép-
ző művész 1957 áprili-
sában született Veszp-
rémben. Öt gyermek 
édesapja. 1989-ben vá-
lasztotta otthonának 
a békés, dinamikusan 
fejlődő Herceghalmot. 
Hatéves korától a mű-
vészet számos ágával 
foglalkozott: a zene-
művészettel (ének, gor-
donka, gitár, zeneszer-
zés), a színművészettel, 
tervezőművészettel és 
képzőművészettel.
Alkotói pályája indí-

tásában mentora volt filozófia-, irodalom és művészet-
történet tanár édesapja, aki 1956-ig filozófiát tanított 
a Veszprémi Egyetemen. Grafikát és szobormintázást, 
anatómiát, arany-, ezüst- és bronzöntést, cizellálást, kő- 
és fafaragást, ötvös-aranyművességet tanult. Az alkotó-
művész-filozófus léthez a kompetenciát maga választot-
ta szellemi és szakmai mesterektől vette át. Megnevezett 
korai mesterei A. Tóth Sándor festőművész-tanár és Bor-
sos Miklós szobrász, a múlt nagyjai közül Pheidias, Mi-
chelangelo, Rodin és Henry Moore. Alkotó-szellemi ars 
poeticájának alapja a CSODÁLAT, amellyel a teremtett 
univerzumunkra ránéz és ránézeti műélvező közönségét.
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1994-ben mutatták be először bronzszobrait a francia Ri-
viérán, Saint-Paul de Vence-ban. Azóta művei 2013-ig 
mintegy százötven kiállításon szerepeltek a világ szá-
mos országában. Szobrai megtalálhatóak a Magyar Állam 
ajándékaként négy kontinens tizenkét országában, illet-
ve magángyűjtőknél világszerte.
A teljesség igénye nélkül a legfontosabb állomásai művé-
szi életútjának: 
1997-ben a SAB Art Salon kultúra közvetítő munkásságá-
ért megkapta a Jerusalem 3000 oklevelet Ehud Olmerttől, 
Jeruzsálem főpolgármesterétől.
1999-ben a Frankfurti Könyv Világkiállításon, ahol Ma-
gyarország volt ez évben a kulturális házigazda, önálló 
szoborkiállítása képviselte a magyar szobrászművésze-
tet.
2000-ben az évezred legnagyobb világkiállításán, Han-
noverben a Magyar Pavilonban „Fosszíliák” c. szoborki-
állítása volt az ünnepi nyitórendezvény. 
2001-ben Strasbourgban a ST’ART vernissage-on, a galé-
riák világkiállításán a Csók Galéria meghívott művésze-
ként szerepelt szobraival.
2001-ben felavatták az Angelus című 7-méter magas köz-
téri szobrát Hévízen.
2004-ben a „Leány-Mária” című szobrát avatták fel Ba-
dacsonytomajon a katolikus templom előtt.
2004-ben a brüsszeli Petite Galeriben kiállították új szo-
bor ciklusát, a „Mikrokozmosz” -t.
2005-ben a 14 zsámbéki medencei település művészeinek 
csoportjával, „Művészeti Barangolások a Zsámbéki Me-
dencében a Magyar Kultúra Napján” címmel, több éven át 
tartó sorozatot szervezett.
2006-ban az Andrássy Palotában Életmű kiállításán 57 db 
bronzszobrát tekinthette meg a közönség. 
2010-ben szoborkiállítása nyílt Budapesten a Parlament-
ben.

2011-ben Brüsszelben, a Concert Noble palotában Ma-
gyarország EU elnökségének hivatalos programjaként 
szerepelt kiállítása. 
2011-ben újabb szoborkiállítás nyílt a Parlamentben a 
„Global Round Table 2011” konferencián. 
2013-ban az USA-ból meghívást kap egy nagy köztéri 
gránitszobor elkészítésére a Boston melletti nemzetkö-
zi szoborparkba.
1990-1994-ig Herceghalom első Képviselő-testületének 
tagja, alpolgármestere, illetve az Oktatási és Kulturális 
Bizottság elnöke is volt, és ő alkotta meg Herceghalom 
máig használatos címerét is.
Régóta visszavonult a közélettől, 2006 óta saját filozófiai 
rendszer kimunkálásán dolgozik. 
Gáll Gregor István életművével, kiemelkedő művésze-
ti munkásságával olyan maradandót alkotott, mellyel 
országosan és nemzetközi viszonylatban is elismerést 
szerzett és ezzel hozzájárult Herceghalom jó hírnevének 
öregbítéséhez.  Méltán kapja meg Herceghalom Díszpol-
gára címét. Gratulálunk!
(Gáll Gregor István egészségügyi állapotára tekintettel a 
kitüntetést fia, Gáll Orion vette át.)
Herceghalom Község Önkormányzatának a 8/2016. (IX. 
6.) önkormányzati rendelete értelmében március 15-ei 
ünnepségünkön adjuk át a Herceghalomban kifejtett ki-
magasló, a közösségi értékeket gyarapító tevékenység 
méltó elismerése érdekében alapított „Herceghalomért 
Díj”-at. 
Herceghalom Község Önkormányzatának képviselő-
testülete 2023-ban „Herceghalomért Díj”-at adomá-
nyoz Kovács Balázsnénak, Annus néninek.
Kovács Balázsné, Annus néni 1939. december 14-én szü-
letett Szabolcs-Szatmár-Bereg vármegyében, Oroson. 
Gyermekéveit Kállósemjénben töltötte 4 testvérével és 
szüleivel. 
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Már gyermekkorában kiemelkedően szorgalmas és lele-
ményes kislány volt. A falubeliek már akkor érezték, hogy 
szorgalmával és kitartásával bárhol meg fogja állni a he-
lyét. 
1959-ben elhagyta a szülői házat, hogy szerencsét pró-
báljon. Herceghalomba került, ahol megismerte későbbi 
férjét, Kovács Balázst. Két gyermekük született, Kovács 
Tibor és Kovács Melinda. Gyermekei három fiúunokával 
ajándékozták meg.
Herceghalomban először a borjú nevelőben dolgozott, 
majd a Herceghalmi Kísérleti Gazdaság konyháján vállalt 
munkát, később pedig, 22 éven keresztül az Állattenyész-
tési és Takarmányozási Kutatóintézet konyháján főzött.
Több évtizede tagja a Labdarózsa Kórusnak, a Nyugdíjas 

Klubnak, illetve a Mozgáskorlátozottak Egyesületének. 
A falu közösségi programjait részvételével és munkájával 
mindig támogatta. Szakmájából adódóan kiváló sütemé-
nyeket és bográcsos ételeket készített a rendezvények-
re. Mindig lelkesen, fáradságot és időt nem sajnálva szer-
vezkedett az előkészületek során és segített a lebonyolí-
tásban is.
83 éves kora ellenére mintaértékű konyhakertet művel. 
Tavasztól kertjét rendezgeti, hogy ősszel betekaríthassa 
munkája gyümölcsét és feltöltse finomságokkal a stelázsit.
Kovács Balázsé, Annus néni közösségünkért tett önkén-
tes és áldozatos több évtizedes munkájával méltán kiér-
demelte a Herceghalomért díjat. Gratulálunk! Isten éltes-
se még sokáig erőben, egészségben!

Gáll Gregor István egészségi állapotára tekintettel a kitüntetést fia vette át.

Kovács Balázsné, Annus néni
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Herceghalomi a magyar 
snookerbajnok

RÉVÉSZ BULCSÚ NEVE NEMCSAK A HERCEGHALOMIAKNAK CSENG ISMERŐSEN, HANEM EGYRE 
TÖBBEN ISMERIK MEG VILÁGSZERTE, HISZEN MAGYARORSZÁG EGYIK LEGKIVÁLÓBB SNOOKER 
JÁTÉKOSA. FIATAL KORA ELLENÉRE A FELNŐTTEK KÖZÖTT ORSZÁGOS BAJNOK, ÉS EGYRE TÖBB 
KÜLFÖLDI VERSENYRŐL SZÁLLÍTJA AZ ÉRMEKET. TUDATOSAN ÉPÍTI KARRIERJÉT CSALÁDJA 
SEGÍTSÉGÉVEL, S AZ A CÉLJA, HOGY PROFI JÁTÉKOS LEHESSEN. A KEZDETEKRŐL, A SIKEREKRŐL 
ÉS A TERVEKRŐL BESZÉLGETTÜNK VELE ÉS ÉDESAPJÁVAL, RÉVÉSZ ATTILÁVAL.

Hogy kerültél kapcsolatba ezzel a sporttal?
Révész Bulcsú: Másodikos voltam, amikor először láttam 
a TV-ben a snookert. Megtetszett és elkezdtem nézni. Az-
tán pedig elkezdtem biliárdozni, de csak egy rövid időre.
Érdemes tisztázni, hogy mi a különbség a snooker
és a biliárd között.
R.B.: A legfontosabb, hogy mások a szabályok. Aztán a bili-
árdasztal területe fele akkora, mint a snooker asztalé. Más 
a golyók mérete és színe, más a lyukak mérete és más a dá-
kó kialakítása és mérete. Gyakorlatilag, azon kívül, hogy be 
kell „lökdösni a golyókat a lyukakba”, minden más.
Révész Attila: Leginkább azért kezdtünk a billiárddal, 
mert Bulcsú még kicsi volt. Ismertem mindkét sportot, 
tudtam, hogy a snookerasztal nagy és magas lesz neki. Az-
tán négy-öt alkalom után „kinőtte” a biliárdot, már meg is 
vert. Kacsingatott a teremben a snookerasztalok felé, így 
kipróbáltuk azt is. Ezután érkezett el a történelmi pillanat, 
amikor Palásti Péter snooker versenyző véletlenül meglát-
ta játszani Bulcsút. Rögtön felhívta Varga Pétert, a Magyar 
Biliárd Szövetség elnökét, és azt mondta neki, hogy van 
számára egy születésnapi ajándéka, egy kissrác, aki fan-
tasztikus. Palásti Péter végül Bulcsú edzője lett, a mai na-
pig foglalkozik vele.
Mitől lesz valaki jó snooker játékos?
R.A.: Palásti Péter szerint Bulcsúnak fantasztikus a kilöké-
se, azaz a mozdulata, ahogy a dákó a leghátsó pontból el-
indul a fehér golyó felé, aztán elér odáig és azon túl is. Na-
gyon sok múlik ezen.
Tanulható ez a sport vagy érzék kell inkább hozzá?
R.B.: A snooker sokkal inkább technikai sportág, mint azt 
bárki gondolná. Például egy pici testmagasságbeli változás 
is komoly eltéréseket okozhat a játékban. Nem mindegy, 
hogy állunk az asztal mellé, hogy rakjuk le a dákót, stb. 
Nem csak a fehér golyót kell jól eltalálni, hanem fontos, 
hogy utána az hogyan találja el a célgolyót, majd olyan 
helyre menjen, hogy folytatni tudjam a játékot. Egyébként 
azt szoktuk mondani, hogy egyharmad részben technikai 

sport, egyharmad rész függ az edzés minőségétől és 
mennyiségétől, és egyharmad múlik azon, hogy fejben ott 
tudunk-e lenni. Elengedhetetlen a koncentráció és az ön-
bizalom is. Utóbbiakban segít nekem sportpszichológus-
ként, coach-ként Elbert Gábor.
Miután felfigyeltek rád, egyértelmű volt,
hogy versenyezni is fogsz?
R.B.: Azt tudtam rögtön, hogy ezzel szeretnék foglalkozni. 
Apránként alakult ki a versenyzés, 2015-ben, 8 évesen 
vettem részt először az országos bajnokságon, amire nem 
voltam még lelkileg felkészülve, így utólag visszagondol-
va. 2016 szeptemberében volt az első igazán komoly verse-
nyem, azóta mindegyiken ott vagyok.
Nyolcévesen lehetett indulni az OB-n? A felnőttek között?
R.A.: Az a baj, hogy viszonylag kevesen játszanak Magyar-
országon, így nincsenek sem korosztályos megméretteté-
sek, sem pl. női versenyek.
Milyen eredményeket tudtál ilyen fiatalon elérni?
R.B.: Egy-két meccset tudtam nyerni versenyenként az 
elején, aztán egyre többet. Az első győzelmem 2019 elején 
volt, 12 évesen.
R.A.: 2019 decemberében már felnőtt, országos bajnok, 
azaz magyar bajnok lett. A hétszeres magyar bajnok Feny-
vesi Zsoltot sikerült legyőznie.
Megváltozott valami, amikor országos bajnok lettél?
R.B.: Sokkal magabiztosabb lettem és elhittem, hogy én 
vagyok Magyarország legjobbja.
Megvolt a bajnoki cím, milyen célokat tűztél ki ezután?
R.B.: Akkor már úgy éreztem, hogy nem túl erős a hazai 
mezőny, szerettem volna minél több külföldi versenyt is 
megnyerni. Még abban az évben 2. lettem az U16-os világ-
bajnokságon is, Oroszországban, Tyumenyben. 
Aztán sorra jöttek a külföldi versenyek Máltán, Portugáli-
ában, Angliában, Törökországban, Belgiumban, Romániá-
ban, Albániában. stb. Ezeknek egy részét a nemzetközi 
vagy az európai szövetség rendezi, ilyenkor a hazai szö-
vetség döntötte el, hogy engem nevez. Indultam U17-ben 
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és a felnőttek között is, volt olyan verseny, ahol egyszerre 
két korcsoportban játszottam. De voltak profi, félprofi 
versenyek is, amelyekre egyénileg kellett neveznünk. 
2022-ben viszonylag sok helyen indultam, ugyanis a Covid 
miatt 2020 márciusa és 2021 októbere között nem rendez-
ték meg a versenyeket.
Miért fontosak a külföldi versenyek?
R.B.: Biztos nagyképűen hangzik, de az az igazság, hogy 
itthon már egyáltalán nincs ellenfelem. Az a célom, hogy a 
profik között versenyezhessek, ehhez viszont külföldi ver-
senyeken kell indulnom. Világosan látszik az is, hogy 
előbb-utóbb el kell költöznöm Nagy-Britanniába, mert a 
profi mezőny 70-80 százaléka ott él. Ahhoz, hogy minél 
többet játszhassak velük, ott kell lennem.
Mennyire tudja támogatni a hazai szövetség Bulcsú
versenyzését?
R.A.: Támogatják, de az tudni kell, hogy a snooker nem 
olimpiai sportág, így az anyagi lehetőségek meglehetősen 
szűkösek. A támogatás gyakorlatilag arra elég, hogy egy-
egy olyan verseny nevezési díját fedezze, amelyet az euró-
pai vagy a nemzetköz szövetség rendez. A profi versenyek 
költségeit, illetve minden más költséget nekünk kell előte-
remteni.
Az anyagiakon múlik az is, hogy mikor tudunk Angliába 
költözni, ami nagyon fontos Bulcsú karrierjének szem-
pontjából. Van nagyon kitartó szponzorunk, a Fischer Klí-
ma Kft., illetve néhány kisebb támogató, de ezek az össze-
gek maximum arra elegendőek, hogy egy-egy versenyen 
részt tudjunk venni. Arra biztosan nem, hogy egy időre 
Angliában telepedjünk le.
Mekkora kiadással jár a versenyzés?
R.A.: Egyre drágább az utazás és a kint tartózkodás is. 
Nagyjából 20 millió forint megy el egy évben a versenyzés-
re. A támogatók és a család segítségével próbáljuk meg 
előteremteni az anyagiakat, versenyről versenyre gyűj-
tünk, de ez nyilván nem mehet így a végtelenségig.
Amennyiben Bulcsúnak sikerülne bekerülnie a profik közé, 
megváltozna a helyzet, ugyanis ők kvázi fizetésként 20 
ezer angol fontot kapnak évente, és pénzdíjasok a verse-
nyeik is. A profi ligában az első 72 játékos az, aki megél így 
a versenyekből, a többieknek szponzorra is szükségük van.
Hogy tudod összeegyeztetni az iskolát a versenyzéssel?
R.B.: 8:30-tól 13:45-ig vagyok iskolában, utána ebéd, és 
3 óra felé tudok elkezdeni edzeni. Minden nap legalább 
3 órát játszom. Hétvégén is játszom vagy verseny van, 
így nagyjából 20-25 óra jön ki egy héten. 
A velem egykorú profi játékosok nem járnak iskolába, így 
sokkal többet tudnak játszani. Egyelőre tudom tartani ve-
lük a lépést, de abban reménykedem, hogy ha én is profi 
lehetek, többet edzhetek és ráadásul velük játszhatok, ak-
kor sikerül legyőznöm őket. 
R.A.: Bulcsú egy magán sportiskolába jár, ahol maximáli-
san segítik, figyelembe veszik, hogy sokat jár külföldi ver-
senyekre. Ez is egy anyagi teher, de máshol nem hiányoz-

hatott volna ennyit. Itt azon kívül, hogy tolerálják a hiány-
zást, segítik a tanulásban is. Egy applikáción keresztül fo-
lyamatosan kapja a tananyagot és a leckét, amikor nincs az 
iskolában.
Mennyire változott meg az életetek, amikor kiderült, 
hogy Bulcsúnak fantasztikus tehetsége van a snookerhez 
és helye van a nemzetközi mezőnyben is?
R.A.: Teljesen. Gyakorlatilag az egész család élete Bulcsú 
körül forog. Azt szoktam mondani, ez egy egyirányú utca, 
nem fordulhatunk vissza, végig kell menni rajta. 
Még ha néha szélmalomharc is, próbáljuk megteremteni a 
feltételeket ahhoz, hogy Bulcsú előrébb léphessen. Ahogy 
mondtam, nem olimpiai sportág a snooker, így nem csak 
hogy minimális a támogatás, de nem is lesz több azzal, 
hogy egyre jobb eredményeink vannak.
Emellett apaként és mentálisan ott kell állnom, segíteni 
kell a hétköznapokban és a versenyeken is.
R.B.: Nagyon fontos, hogy az ember felismerje, hogy mikor 
kell a profik közé kerülni, én nem siettetem ezt. Erre meg 
kell érni mentálisan. Tudatosan kell készülni, különben 
könnyen kudarcként éli meg, aki bejutva a snooker elitjébe 
elveszít egy-két versenyt. Van erre példa, nem szeretnék 
én is ebbe a hibába esni. Én még talán nem vagyok elég 
érett ahhoz, hogy a profik között játszak. Van 18 éves koro-
mig még szűk két évem, és szükségem is van további ta-
pasztalatszerzésre.
Januárban volt az idei első pontszerző verseny,
amit sikerült megnyerni.
R.A.: 32 fővel került megrendezésre az idei első szakági 
snooker verseny a Terminal Snooker & Darts Klubban. A 
verseny különlegességét az adta, hogy Fenyvesi Zsolt ki-
lencszeres országos bajnok egy évet követően indult ismét 
pontszerző versenyen. A kétnapos versenyen 16 db 50 fe-
letti break született, ebből 10-et Bulcsú nyert, így ő nyerte 
az első kieséses pontszerző versenyt.
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Tisztelt Szülők! Tisztelt Gondviselők! 
Szeretettel köszöntöm Önöket és a leendő első osztályos 
gyermekeiket, akik az idei évben döntenek az iskolavá-
lasztásról, ami minden család életében fontos esemény. 
Az iskolaválasztás egy jelentős feladat, ezért összeállí-
tottuk kiadványunkat, melyben bemutatjuk iskolánkat, 
továbbá tájékoztatást adunk az általános iskolai jelent-
kezésről és beiratkozásról.
Figyelmükbe ajánlom intézményünk honlapját:
https://hehaiskola.hu,
melynek segítségével betekintést kapnak iskolánkban 
folyó nevelési-oktatási munkáról. Az Iskolanyitogató fül 
alatt minden fontos információt megtalálnak a beiratko-
zással kapcsolatban. Itt mutatkoznak be leendő elsős ta-
nítóink is: https://hehaiskola.hu/hirek-esemenyek/beis-
kolazas/
- Elbertné Szekeres Éva (1.b.) 
- Peregi-Buzár Valéria (1.a). 
A tanköteles korú gyermekek listája szerint a következő 
tanévben ismét két osztályt indítunk, melyhez tanítói ál-
láshirdetést tettünk közzé.

BEIRATKOZÁS A LEENDŐ ELSŐ OSZTÁLYOKBA:
2023. ÁPRILIS 20-21. 
Ennek részleteit, módját, szükséges dokumentumokat is-
kolai honlapunkon közzétesszük. 
Bízom benne, hogy iskolánk elnyeri tetszésüket és 1 év 
múlva elégedetten elmondhatják, hogy gyermekük a leg-
jobb helyre került, abba az iskolába, ahol kibontakoztatja 
egyéni képességeit és ahova örömmel jár.
Alapelvünk: A gyermekek környezetében legyen ott a sok 
lehetőség, melyből irányultságuk szerint választhatnak 
és ez örömet okoz számukra.
Azt gondolom ez az általános iskolai oktatás-nevelés fel-
adata.

A jövő iskolája nem egy hely, ahová tartunk, azt mi hoz-
zuk létre.

Sikerekkel teli iskolaválasztást kívánok!

Horváthné Gacsályi Marianna
intézményvezető

Beköszöntő

Kedves Szülők!
Levelemmel szeretném Önöket tájékoztatni a helyi óvodai beiratkozással kapcsolatban.

Az a kisgyerek, aki 2023. augusztus 31-ig betölti a 3. életévét, annak a hatályos törvény szerint a 2023/24-es nevelési évtől 
óvodába kell járnia. Az óvoda azokat a gyerekeket köteles felvenni, átvenni, akik életvitelszerűen az óvoda körzetében 
laknak (vagy lakhatásuk év közben realizálódik).

Ha úgy dönt a szülő, hogy óvodaköteles gyermekét másik óvodába íratja be, kérem, küldje el a választott óvoda felvételi 
határozatát a hehaovi@gmail.com címre!

Óvodába az a kisgyermek is jöhet, aki a 2,5 éves kort betöltötte, szobatiszta, és a közösséghez csatlakozni, alkalmazkod-
ni tud. Őket is be lehet íratni, fogadásuk folyamatosan, a szülővel egyeztetett módon történik. Fenntartói szándék szerint 
2023 szeptemberétől indul a patak parti tagóvoda, lehetőség lesz a nem óvodaköteles korú gyerekek fogadására. Kérem, 
a beiratkozáskor a csatlakozási szándékot jelezzék!

Az intézményi felvételről, átvételről a kérelmet elbírálva az óvoda vezetője dönt, határozatot hoz és május végéig értesíti 
a szülőket. Június 19-én hétfőn 17 órától szülői értekezletet tartunk az óvodában, megtörténik a csoportbeosztás és a 
gyermekekkel foglalkozó kollégák, valamint az óvoda bemutatása.
További tájékoztatást az intézményvezetéstől kérhetnek a 06 30 280 5619-es telefonszámon. Tájékozódhatnak az intéz-
ményi honlapon is, az alábbi linken: ovoda.herceghalom.hu

A beiratkozás ideje, helye:
Időpont: 2023. 04. 27-28-án 8.00-17.00 óráig

Helyszín: Herceghalmi Csicsergő Óvoda, vezetői iroda.

Gyermeküket az óvoda alkalmazotti közössége szeretettel várja.
Varga-Tóth Csaba

óvodavezető
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A két szélső, sötét ruhás alak között ott a harmadik sze-
replő, a sebesült angyal. Ül a hordágyon, lábai lelógnak, 
háta görnyedt, két kezével fogózkodik, feje előre bukik. 
Ami döbbenetes, hogy szárnya törötten lóg, egy helyen 
véres is, a szeme pedig bekötve. Mintegy üzeni számunk-
ra: mily törékeny az, ami jó! Mily sérülékeny a jó! Mitől 
lett ilyen? Hol leltek rá? Hova viszik? Nyitott kérdések, 
melyre a szemlélőnek kell választ adnia.
Azonban a képet jobban megfigyelve észrevesszük, hogy 
ez a nagyon fiatal, szép arcú, bekötözött szemű, törött és 
vérfoltos szárnyú angyal az egyik kezében egy kis csokor 
virágot szorongat. Lehet, ezért a kicsiny virágcsokorért 
lett véres és törött a szárnya, ezért van bekötve a szeme. 
De a kicsiny virágcsokrot nem engedi el. Nem hagyta el. 
Tartja, szorítja, mint féltve őrzött kincset, mely számára 
mindennél fontosabb, mely élteti és tartja benne a lelket.
Kedves Testvéreim! A fehér ruhás angyalról a keresztyén 
embernek eszébe jut egy másik fehér ruhás alak, éspedig 
a bibliai húsvéti történetből, amint az üres sírban Krisz-
tus feltámadását hirdeti: „És amikor bementek a sírbolt-
ba, látták, hogy egy fehér ruhába öltözött ifjú ül jobb felől, 
és megrettentek. De az így szólt hozzájuk: Ne féljetek! A ná-
záreti Jézust keresitek, akit megfeszítettek? Feltámadt, nin-
csen itt. Íme, ez az a hely, ahova őt tették. De menjetek el, 
mondjátok meg a tanítványainak és Péternek, hogy előtte-
tek megy Galileába: ott meglátjátok őt, amint megmondta 
nektek.”

(Mk 16,5-7 RÚF 2014)

Ez az üzenet oly törékeny, oly kiszolgáltatott, oly zsenge, 
ám kincset ér! Mint a képen a sebesült angyal kezében a 
virágcsokor, melyet esés közben, fájdalma ellenére, ösz-
szetört szárnya és bekötözött szeme/feje illetve remény-
telen állapota ellenére sem engedett el.
Istennek üzenete ez, amely beleszól az életünkbe. Oda, 
ahol a hátunk meggörnyedt, ahol az élet csapásai értek, 
ahol szárnyunkat szegték, ahol az átélt események kö-
vetkeztében megsebesültünk. Oda szól Isten húsvéti üze-
nete, ahol összetörtünk, ahol magunktól járni nem tu-
dunk, ahol az élet reménysége elszállt. De ott, ahol el-
hangzik Istennek húsvéti üzenete, a hervadó mezők felett 
is kinyílik a reménység virága. Ott eljut hozzánk egyet-
len esélyünk híre. Ott belekapaszkodunk ebbe az üze-
netbe, erősen megragadjuk és el nem engedjük. Beteg-
nek reménysugara, haldoklónak ereje, összetörtnek hite 
ez az üzenet. Mert arról szól, hogy e csodálatos, törékeny 
örömüzenet életben tart! Általa Isten tart életben, és hir-
det új jövendőt számunkra, a mi Urunk, a Feltámadott Jé-
zus Krisztus által.
Isten reményt adó üzenete emelje fel a lehajtott fejeket, 
tegye látóvá a szemeket, gyógyítsa be a sebeket, hordoz-
zon a hitnek szárnyain!
Áldott Húsvétot kívánok!

Dr. Bekő István Márton lelkipásztor
Székelyudvarhelyi Bethlen-negyedi 

református egyházközség
2018.

Húsvéti üzenet
A HÚSVÉT ÖRÖK ÜZENETÉNEK ÚJBÓLI FELISMERÉSÉHEZ HUGO SIMBERG FINN FESTŐMŰVÉSZ 
EGYIK MŰVÉT HÍVJUK SEGÍTSÉGÜL. A SEBESÜLT ANGYAL C. FESTMÉNYÉT, AMELY EGYÁLTALÁN 
NEM HÚSVÉTI JELENET, 1903-BAN KÉSZÍTETTE. AZ ÁBRÁZOLÁSON HÁROM SZEMÉLYT LÁTUNK. 
KETTŐ KÖZÜLÜK, TALÁN IFJAK MINDKETTEN, EGY ANGYALT SZÁLLÍT EGY HEVENYÉSZVE 
ÖSSZETÁKOLT HORDÁGYON. HÁBORÚBA ILLŐ JELENET. A KÉP KOMOR, SZOMORÚ, AZ EGYIK 
IFJÚ KOMORAN ELŐRE NÉZ, A MÁSIK SZEMREHÁNYÓAN REÁNK TEKINT, MINTHA EZT KÉRDEZNÉ: 
LÁTJÁTOK, MIT TETTETEK?



www.herceghalom.hu

26 | önkormányzat

A nagylelkű adományból minden herceghalomi lakos 
kedvére válogathatott a Tavasznyitó rendezvény kereté-
ben. Köszönet illeti Klaus Stephani és Galai Katalin szer-
vezőket!

Részletek Csizmadia Zsuzsanna polgármester kösznőle-
veléből, illetve Klaus Stephani, a helyi újságnak küldött 
cikkéből:

„Tisztelt Polgármester úr!
Ezúton szeretném megköszönni Önnek a nagylelkű, minden 
képzeletünket felülmúló adományt, amely szerencsésen meg-
érkezett Herceghalomba, s amelyet ezen a hétévégén adunk 
át településünk polgárainak.
Mehrstetten és Herceghalom kapcsolata már évtizedekre 
nyúlik vissza, évtizedek óta szimbolizálja két nép szoros ba-
rátságát, amit nem tudott kikezdeni semmi, még a politika 
vagy a kontinensünkön sajnálatosan fellángolt háború sem. 
Kapcsolatunk alapja a kölcsönös tisztelet, egymás megértése, 
egymás megismerése iránti kíváncsiság, vágy. 
És szoros kapcsolatunk alapjává, sőt, támaszává vált az idők 
során a mehrstetteniek jószándéka is, melynek során időről 
időre adományokkal segítik Herceghalom rászoruló polgára-
it vagy olykor kárpátaljai testvértelepülésünk háború sújtot-
ta lakóit.  
Szeretnék Önnek és Önön keresztül Klaus Stephaninak, illet-
ve minden adományozónak köszönetet mondani annak re-

ményében, hogy szeretetüket, emberségüket valahogy viszo-
nozni tudjuk majd! 
A mielőbbi viszontlátás reményében, üdvözlettel:

Csizmadia Zsuzsanna polgármester”

„Ha két partneregyesület együttműködik, nagyszerű dolgok 
születnek belőle. A Mehrstetteni Partnerkapcsolat és Mehrs-
tetten önkormányzata ruha- és játékadományozásra kérte 
fel Mehrstetten és környéke lakosságát. Az előző hét szerdai 
napján részükről több mint 500 csomag és bőrönd érkezett, 
többek között ruhák, takarók, ágyneműk, játékok, babakocsi, 
gyermekrobogó és  kerékpárok indulhattak útnak Magyaror-
szág, Herceghalom felé. A Partnerkapcsolat egyesület veze-
tői és a testület tagjai a magyar sofőrrel együtt színig töltötték 
a 40 köbméteres rakteret. A teljes rakománnyal feltöltött te-
herautó, még aznap este irányt vett Herceghalom felé, ahol az 
adomány a jövő hétvégén lesz kiosztva Herceghalom lakos-
sága részére a herceghalomi tornateremben.
Csizmadia Zsuzsanna Polgármesternő, Mellinghoff Polgár-
mester Úr és a Mehrstetteni Partnerkapcsolat elnöke, Klaus 
Stephani, szívből jövő köszönetet küld minden adományozó-
nak Mehrstettenből és a régióból.
Az emberek adományozó készségére csak rövid formában ta-
láltak szavakat – csodás, óriási, nagyszerű, fantasztikus, kö-
szönet!” 

Klaus Stephani
(Galai Katalin fordítása)

Partnerkapcsolat - adományozás
TÖBB MINT 500 DOBOZ RUHA, TUCATNYI KERÉKPÁR ÉS RENGETEG GYERMEKJÁTÉK ÉRKEZETT 
ADOMÁNYKÉNT NÉMETORSZÁGBÓL, A TESTVÉRTELEPÜLÉSÜNKRŐL, MEHRSTETTENBŐL.
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Kedves Támogatóink! 

30 éve töretlenül tevékenykedünk a 
herceghalmi gyermekekért.  

Rendkívül hálásak vagyunk minden kedves felajánlónknak, örömmel tölt 
el minket, hogy támogatják munkánkat és segítik, hogy az alapítvány 

céljait megvalósítsuk. 

 SZJA civil 1% felajánlások: 

2012. év:     735.000 Ft 

2013. év:  1.072.000 Ft 

2014. év:  1.014.000 Ft 

2015. év:  1.358.798 Ft 

2016. év:  1.614.183 Ft 

2017. év:  1.501.944 Ft 

2018. év:  1.694.166 Ft  

2019. év:  1.757.767 Ft  

2020. év:  1.590.128 Ft 
 

HERCEGHALOM GYERMEKEIÉRT KÖZHASZNÚ ALAPÍTVÁNY 
Adószámunk: 19186429-1-13 

 

Bankszámlaszámunk: 11742173-20011868 
Email: herceggyerek@gmail.com 

Weboldal: https://alapitvany.herceghalom.hu/ 
 

Kérjük, alapítványunk sikeres munkájához az idei rendelkezési 
évben is járuljon hozzá adója 1%-ának felajánlásával, segítse 

ezzel törekvéseinket, céljaink megvalósítását! 

A támogatást az idei tanévben is a településen élő 
gyermekekre, fiatalokra fordítjuk.  

 

SZJA civil 1% felajánlások:
2012. év: 735.000 Ft
2013. év: 1.072.000 Ft
2014. év: 1.014.000 Ft
2015. év: 1.358.798 Ft
2016. év: 1.614.183 Ft
2017. év: 1.501.944 Ft
2018. év: 1.694.166 Ft 
2019. év: 1.757.767 Ft 
2020. év: 1.590.128 Ft
2021. év: 2.207.121 Ft

Kedves Támogatóink!

Kérjük, alapítványunk sikeres munkájához az idei rendelkezési évben is
járuljon hozzá adója 1%-ának felajánlásával, segítse ezzel törekvéseinket,

céljaink megvalósítását!
A támogatást az idei tanévben is a településen élő gyermekekre,

fiatalokra fordítjuk.

HERCEGHALOM GYERMEKEIÉRT KÖZHASZNÚ ALAPÍTVÁNY
Adószámunk: 19186429-1-13

Bankszámlaszámunk: 11742173-20011868
E-mail: herceggyerek@gmail.com   •   Weboldal: https://alapitvany.herceghalom.hu/

NagyböjtiNagyböjti
tartósélelmiszer-gyűjtéstartósélelmiszer-gyűjtés
A Magyar Katolikus Püspöki Konferencia körlevelében nagyböjti tartósélelmiszer-gyűjtésre

szólítja fel hívet és minden adakozni vágyót.

Már egy kilogramm adomány felajánlásával is nagy segítséget nyújthat a rászorulóknak!

Régi böjti hagyomány az egyházban, hogy a böjtöléssel megtakarított javakat

a szegényeknek ajánlják fel.

Ennek szellemében a herceghalomi katolikus közösség és a Vöröskereszt helyi szervezete

közösen gyűjtést szervez a rászorulók megsegítésére március 11-étől március 25-éig.

Felajánlásaikat minden szombaton a szentmise előtt 17 órától adhatják le

a Kulturális és Egyházi Központban. 

Önzetlen támogatásukat köszönjük!


